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Helsingør Kirkegårdsbestyrelse 
 
Mødedato: tirsdag, d. 3. december kl. 17:00 
Mødested: Bestyrelseslokalet 
 

Blad nummer: 240 
 
Referat  
 

  
  

 
Deltagere: Troels Bak Steensgaard, Christian Z. J. Jetzen, Marianne E. Brockmeyer, Jakob Ulrik 
Hansen, Casper T. Briggs-Mønsted, Klaus Okkels Goeg, Sigurd V. Stubbergaard, Marianne G. 
Bjørn, Regine V. L. D. Thorn, Karin E. Christiansen, Ole Dahl Hansen, Edel Riget 
 
Fraværende med afbud: Karin Christiansen, Troels Bak Steensgaard, Sigurd V. Stubbergård 
 
Fraværende uden afbud: Regine V. L. D. Thorn 
 

 

Mødepunkt Beslutning 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

 

 

Godkendt. 

 
2. Valg af bestyrelsesformand 

 

Klaus Okkels Goeg fra Sct. Olai sogn blev valgt med 8 

ud af 8 mulige stemmer. 

 
3. Valg af næstformand 

 

Christian Ziggurat Jensen Jetzen fra Vestervang sogn 

blev valgt med 8 ud af 8 mulige stemmer. 

 
4. Valg af kasserer 

 

Casper Thorhauge Briggs-Mønsted fra Sct. Olai sogn 

blev valgt. 

 
5. Valg af kirkegårdsværge 

 

Marianne Elsebeth Brockmeyer fra Vestervang sogn blev 

valgt. 

 
6. Valg af underskriftsberettiget 

 

Casper Thorhauge Briggs-Mønsted fra Sct. Olai sogn 

blev valgt. 

 
7. Orientering fra kirkegårdsleder 
 
 
 
 
 
 

 

Som medlem af bestyrelsen får man tilsendt bladet 

KIRKEGÅRDEN. Send en mail til Lene – 

lhj@helkgd.dk - med den postadresse som bladet skal 

sendes til.  

Rettelser og tilføjelser til den udleverede kontaktliste for 

bestyrelsen bedes sendt med. 
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7. Orientering fra kirkegårdsleder 
     (fortsat) 
 

Uafsluttede projekter, som der arbejdes videre med i 

den nyvalgte bestyrelse: 

 

- Møllebakke-projektet er vedtaget og 

forventes igangsat i løbet af foråret 2025. Der er stadig 

uklarhed om detaljerne. Der er aftalt møde med 

kommunen og kirkegårdskonsulent Susanne Wagner d. 

11. december kl. 13. Fra bestyrelsen deltager Edel Riget 

og Marianne Brockmeyer. Der skal arbejdes videre med 

en omplacering af den opstillede række af gravsten fra 

nedlagte gravsteder. 

- Der er underskrevet en aftale om 

installation af fjernvarme i kapelbygningen og 

kirkegårdskontoret. Projektet forventes gennemført i 

løbet af 2025. 

- Jf. lovgivning skal kirkegårdens affald 

sorteres i flere fraktioner. Der er endnu ikke fundet en 

god løsning til affaldsstativer på kirkegården. De 

foreløbige tilbud/løsningsforslag forelægges den 

nyvalgte bestyrelse. 

- Kirkegårdens udviklingsplan, fremsendt i 

2024, blev ikke godkendt af provstiudvalget. Der skal 

arbejdes videre med at få godkendt en udviklingsplan for 

kirkegården. Den ikke-godkendte udviklingsplan 

udleveres til bestyrelsen. 

- Jf. lovgivning skal der opsættes El-

ladestandere på kirkegårdens P-plads. Indhentning af 

tilbud er i gang. Der er møde med Clever d. 5. december 

kl. 8. Afgående formand Henrik Hey deltager. 

- Fredning af bevaringsværdige gravminder 

er i gang. I 2024 blev de første gravminder fredet. Henrik 

Hey er i gang med at udarbejde en liste over yderligere 

gravminder, der bør fredes. Der skal arbejdes videre med 

en formidling af historien bag gravminderne. 

- På kirkegården står et Mausolæum, der er 

i forfald. Det blev opført i 1943 og der blev dengang 

betalt for gravpladsen på kirkegården og den indvendige 

vedligeholdelse af mausolæet i 100 år; dvs. til 2043. Det 

indbetalte beløb (22.500 kr.) er for længst brugt – og 

kirkegårdens midler må i princippet ikke anvendes til at 

vedligeholde gravminder, der ikke er nedlagte 

(hjemfaldet) til kirkegården. Det er ikke lykkedes at 

finde frem til pårørende der vil vedkende sig ”arven” af 

et mausolæum – og evt. overdrage ansvaret for 

mausolæets videre skæbne til kirkegården. Arkitekt 

Claes Høgly er blevet bedt om at fremsende et forslag til 

reparationer, der kan sikre mausolæets ”overlevelse” 

frem til 2043. 

- Kirkegårdens rødstensmur mod I.L. 

Tvedesvej skal repareres; der er smuldrende fuger og 

afskallende mursten. Provstiudvalget har godkendt at der 

kan bruges 150.000 kr. til formålet. Der blev lavet aftale 

med et murerfirma i efteråret 2024 om at udføre arbejdet. 

Arbejdet er endnu ikke udført; det er blevet udskudt flere 

gange pga. sygdom. Der skal tages stilling til om 

opgaven skal overdrages til et andet firma.  
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8. Bestyrelsesmøder i 2025 

 

Næste møde: onsdag d. 22. januar 2025 kl. 16.00. 

På mødet d. 22/1 skal 1. halvårs møder aftales. 

I 2024 blev der afholdt 6 ordinære bestyrelsesmøder. 

Mødefrekvensen er rettet ind efter de tidsfrister der er 

nødvendige i forhold til godkendelse af regnskab, 

kvartalsrapporter og budget. 

 

 
9. Eventuelt  

 

Ingen bemærkninger. 
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Bestyrelsens underskrift:  

 
Troels Bak Steensgaard 
 
_________________________ 
 

 
Christian Z. J. Jetzen 
 
_________________________ 
 

 
Marianne E. Brockmeyer 
 
_________________________ 
 

 
Jakob Ulrik Hansen 
 
_________________________ 
 

 
Casper T. Briggs-Mønsted 
 
_________________________ 
 

 
Klaus Okkels Goeg 
 
_________________________ 
 

 
Sigurd V. Stubbergaard 
 
_________________________ 
 

 
Marianne G. Bjørn 
 
_________________________ 
 

 
Regine V. L. D. Thorn 
 
_________________________ 
 

 
Karin E. Christiansen 
 
_________________________ 
 

 
Ole Dahl Hansen 
 
_________________________ 
 

 
Edel Riget 
 
_________________________ 
 

 

Underskrevet på bestyrelsesmødet den 3. december 2024. 
 
Siden med underskrifter fra bestyrelsesmødet d. 3. december er blevet makuleret pga. en dum fejl. 
Jeg beklager og undskylder…  
Lene Halkjær Jensen 


